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A  zase je tu jaro, moje nejoblíbenější roční období. Tento čas, kdy sílící hřejivé slu-
neční paprsky vyhání všechny temné stíny, které tu zůstaly po zimě, mě vždy napl-
ňuje nadějí. Cítím zvláštní, až nepříčetnou radost. Zavírám oči a nechávám slunce, 
aby mi na obličej kreslilo nejrůznější obrazce. Vdechuji opojné vůně probouzejících 
se stromů a květin. Poslouchám hlasitý hlahol ptáků, připomínající falešný zpěv 

někoho, kdo se opilý štěstím navrací domů z povedeného tahu a bude vyřvávat až do ochraptění. 
Snad je to spojené i s Velikonocemi. Po dlouhé noci přichází den, po smrti zázrak vzkříšení. 
 Přibližně před rokem jsem v jednom úvodníku rozjímala nad pandemií i nad tím, co pozi-
tivního nám virus přinesl. Nabádala jsem k optimismu a veselé mysli, vždyť o nic nejde, brzy 
to skončí a přejde… Rok se s rokem sešel a opět prožíváme velikonoční svátky v odloučení. Jen 
je to o poznání horší: nevinně vypadající dvojciferná čísla se proměnila v desetitisíce mrtvých. 
Několik týdnů strávených v izolaci v příjemné blízkosti těch nejbližších se změnilo v nesne-
sitelně dlouhé a vyčerpávající měsíce, rodinnou pohodu narušila práce z domova i distanční 
výuka. Většina z nás se nemůže naplno věnovat tomu, co nás zajímá a baví, je téměř nemožné 
plánovat dovolené, zahraniční cesty, rodinné oslavy, svatby… Mnozí nemohou dělat práci, jež je 
naplňuje, nemálo lidí o zaměstnání a stálé příjmy přišlo úplně. Ale co víc, některým z nás vzala 
pandemie to nejcennější, co máme: někoho blízkého. Tuto bolestnou skutečnost připomínají 
nejen statistiky zemřelých, nebo tisíce bílých křížů na Staroměstském náměstí, ale každodenní 
příběhy, které si vyměňujeme a sami prožíváme. 
 Tváří v tvář únavě, apatii, bolesti, utrpění i smrti spíše prožíváme temnou atmosféru Velkého 
pátku než nadějeplné a radostné Vzkříšení. A co teď? Kde hledat povzbuzení? Kam se schovala 
naděje? Současná pandemie nám velice netaktně připomíná naši konečnost, kterou si odmí-
táme připustit. Proto radši věříme konspiračním teoriím, bludům a prolhaným manipulátorům 
a populistům, kteří si hrají na spasitele, i když myslí jen na sebe a hledají pouze způsoby, jak 
ještě více zbohatnout. Stále se zvyšující blahobyt a prosperita vytlačily smrt na periferii našich 
životů. Jenže ona nikdy nezmizí, i když se budeme tvářit, že není… A tak radši neustále pod-
nikáme prázdné honby za domnělým štěstím jen proto, abychom této realitě unikli. O tom se 
nemluví, to neexistuje. Je snazší uvěřit grandióznímu nesmyslu, že letadla kroužící nad Brnem 
záměrně vypouštějí britskou variantu viru a má v tom prsty Bill Gates, než přijmout skutečnost, 
že je tu nějaký nevyzpytatelný silnější biologický nepřítel, který mění naše životy a dost možná 
tu s námi už zůstane. 
 Nejsem psycholog, filosof, teolog, ani jiný odborník, ale domnívám se, že ta zvláštně tížívá 
nejistota nám pomáhá odhalovat podstatu bytí. Pokud si připustíme, že jsme smrtelní a bez 
ohledu na věk, sociální postavení, dosažené vzdělání, množství peněz i dovolených v Chorvat-
sku naše pozemské putování jednou skončí, aniž bychom to jakkoliv ovlivnili, můžeme 
s větší intenzitou prožívat všechny „obyčejné“ krásy života. Vzájemná blízkost a pravdivá něha 
každodenních okamžiků najednou získají docela jiné obrysy. Co na tom, že mám příšerné vlasy 
a nemůžu jet na prodloužený víkend do Krkonoš? Poezie života je ukrytá v nesamozřejmosti. 
Nesamozřejmost a pokora k životu i smrti nám snad umožní radovat se a vidět kolem sebe 
to dobré a krásné i v této nelehké době. Je toho tolik, co objevovat a obdivovat… 

↘ teš
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29. 3. 2021 jsme měli ve škole 
DEN NARUBY. Deváťáci učili 
první stupeň. Já s Eliškou 
jsme měly na starost 
5. třídu, ve které jsem učila 
češtinu a Eliška matema-
tiku. Na hodinu češtiny 
jsem měla připravená nějaká 
online procvičování vyjme-
novaných slov a koncovek 
podstatných jmen. Nejvíc 
práce mi asi dalo vybrat 
nějaké materiály na učení, 
ale komunikovat přes počítač 
taky není nic lehkého. Eliška 
si do matematiky připravila 
procvičování převodů jedno-
tek a na závěr Kahoot (aplikace 
na podporu učení, pozn. red.). Obě 
si myslíme, že být učitelem 
nebo učitelkou v této době 
není nic lehkého a určitě by 
to šlo lépe ve třídě.
↘ Barča, Eliška

Projektový den se nám líbil, bylo to 
osvobozující od řadové výuky. 
S dětmi se pracovalo poměrně 
dobře, zamlouvala se nám svoboda 
v tom, co budeme učit. Docela nás 
to bavilo, myslíme že děti také, byly 
hodné. Komunikace s učitelem byla 
výborná. Den naruby pro nás byl 
příjemnou zkušeností.
↘ Matěj, Filip Č., Filip M.

Nám se to moc líbilo. Děti byly 
aktivní a komunikativní. Procvičovali 
jsme písmena, sčítání a odčítání, 
rýmy a taky jsme si zahráli slovní 
fotbal. Hodnocení od prvňáčků bylo 
taky kladné. Na živo by to bylo lepší, 
ale myslím si, že jsme to zvládly 
dobře i v této situaci.
↘ Áďa, Zdenča

Včera proběhlo učení druhé třídy. 
Nejdříve jsme se domluvily na probí-
hání výuky a vše si rozdělily. Samotné 
učení nebylo až tak těžké jako udržení 
dětí v klidu. Děti nebyly tak problé-
mové a poslouchaly nás. Myslím, že 
se nám to podařilo a že jsme je aspoň 
na malou chvíli zabavily.
↘ Zuzka Č., Zuzka L.

V pondělí 29. 3. jsme dostali za úkol 
učit 3. třídu. Učili jsme celkem 
3 předměty Český jazyk, Matematiku 
a Anglický jazyk. Byli jsme rozděleni 
do 5 skupin, každá skupina měla 
1 třídu. Připravili jsme si různá cvi-
čení a hry, podle osnov 3. třídy. Děti 
byly komunikativní a učení je bavilo, 
spolupracovaly s námi bez potíží. 
Následně každá skupina svůj výkon 
ohodnotila a napsala své vlastní 
hodnocení.
↘ Míša, Tom J., Tom H.

Den                – deváťáci jako učitelénaruby

Mobilní rozhlas = moderní komunikace
↘ VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,
chybí vám nějaká modernější forma komunikace mezi obcí a vámi? Musíte 
například kvůli hlášení místního rozhlasu vyjít z domu ven, kde zrovna panuje 
nepříznivé počasí? V místě vašeho poslechu se třeba „hádají“ dva nebo i tři 
ampliony a vy tak nerozumíte? Nebo v době hlášení nejste ještě doma z práce?
 Obec připravila nový způsob komunikace – MOBILNÍ ROZHLAS, který 
umožňuje zasílat zprávy ve formě SMS, emailu, zprávy do mobilní aplikace 
chytrých telefonů nebo na Facebook.  
 Co vám registrace do této služby přinese? Upozornění na krizové situ-
ace. Informace o dopravních uzavírkách, odstávkách vody, elektřiny apod. 
Pozvánky na kulturní, společenské nebo sportovní akce. Novinky z obce. 
Rozhodování pomocí anket. Informace o zatoulaných domácích mazlíčcích 
nebo ztracených věcech a další důležité informace, o které už nyní nepřijdete.
 Služba je pro vás zcela zdarma. Přestože zavádíme nový moderní způsob 
komunikace, neznamená to, že rušíme obecní rozhlas. Chápeme, že je mezi 
námi spousta obyvatel, kterým nové technologie nic neříkají a na obecní 
hlášení jsou zvyklí. Nepřipravíme vás o ně, ale přesto budeme rádi, když 
tuto formu taky vyzkoušíte.
 Doporučujeme tedy registrovat se na webových stránkách: https://www.mobilnirozhlas.cz/
/registrace nebo stáhnout si mobilní aplikaci MOBILNÍ ROZHLAS do svých chytrých telefonů. 
Pro snadnější stažení nabízíme QR kódy pro iOS a pro Android.
Pojďte do toho s námi a pomozte nám, aby Sloupnice vstoupila do světa chytrých obcí!

↘ Milan Bečička, místostarosta

↑  Aplikace pro APP 
 store (iPhone)

↑  Aplikace pro Google  
 Play (Android)



Zprávy obecního úřadu

Jednání s KONZUMEM 
o prodejně v Horní Sloupnici
Zastupitelstvo obce na prosincovém zase-
dání pověřilo obecní radu jednat s druž-
stvem KONZUM Ústí nad Orlicí o finančním 
příspěvku na horní prodejnu. O finančním 
příspěvku ve výši 193 tisíc korun jsme infor-
movali v minulém čísle Pelmelu. 
 25. ledna letošního roku byl přítomen na 
jednání rady obce pan ředitel KONZUMU, 
abychom se dohodli o dalším postupu 
ohledně příspěvku. Pan ředitel přinesl 
podklady, podle kterých bychom v letošním 
roce měli KONZUMU uhradit 170 tisíc korun. 
Pan ředitel se radě snažil vysvětlit, že mají 
stanovena pravidla, podle kterých se obce na 
financování ztrátových prodejen podílejí 
a od kterých by neradi ustupovali. Vysvět-
lovali jsme mu, že v obci provozují dvě pro-
dejny, z nichž jedna je zisková, tak by ztráta 
na hospodaření jedné prodejny mohla pokrýt 
druhou – ziskovou. Znovu opakoval, že mají 
nastavená pravidla, která dodržují. Byl mu 
předložen návrh, zda by bylo možné poplatek 
za rok 2020 a 2021 snížit na 25 % stanove-
ného poplatku. Tento návrh byl odůvodněn 
vysokým finančním příspěvkem obce pro 
Domov pro seniory ve Sloupnici. Pokud by 
se situace koncem letošního roku v domově 
stabilizovala, jednali bychom o finančním 
příspěvku znovu.  Na následném zasedání 
zastupitelstva tlumočil starosta finální návrh 
KONZUMU, resp. jeho dvě varianty:
a) snížení finanční podpory pro horní pro-

dejnu pro roky 2020 a 2021 na 50 % ze sta-
novené částky, to je 96 570 Kč za rok 2020  
a 86 870 Kč za rok 2021, avšak s podmín-
kou odsouhlasení dlouhodobé perspek-
tivní spolupráce na zajištění potravinové 
obslužnosti obyvatel na dobu 10 roků,  
to je do 31. prosince 2030,

b) ukončit stávající smlouvu, která je 
platná na dobu neurčitou, jednostrannou 

výpovědí ze strany obce. V tomto případě 
platí šestiměsíční výpovědní lhůta, která 
družstvu umožní ukončit prodej a poskyt-
nout vedoucí prodejny zákonné nároky 
na ukončení pracovního poměru včetně 
odstupného.

K danému tématu zastupitelstvo dlouze dis-
kutovalo. Z diskuze vyplynulo toto usnesení:
Zastupitelstvo obce Sloupnice nesouhlasí 
s návrhem družstva KONZUM zavázat se 
na deset let k dlouhodobé spolupráci za 
podmínek stanovených v bodu a). Zastu-
pitelstvo souhlasí s ukončením stávající 
smlouvy v zákonné lhůtě. Během výpo-
vědní doby se snažit s družstvem KON-
ZUM dohodnout o podmínkách případ-
ného odkoupení prodejny vyhovující 
pro obě strany.    

Změna územního plánu č. 1
Na žádost několika občanů se připravuje 
změna Územního plánu Sloupnice. Městský 
úřad Litomyšl, odbor územního plánování 
zpracoval zadání pro změnu č. 1  Územního 
plánu Sloupnice, ve které jsou dle přání 
obyvatel zahrnuty pozemky pro případnou 
výstavbu i pozemky, které mají být vyjmuty 
ze zastavitelného území. Zastupitelstvo 
obce na svém únorovém zasedání zadání 
pro změnu ÚP obce schválilo ve zkráceném 
postupu a pověřilo MěÚ Litomyšl o pořízení 
změny č. 1  ÚP Sloupnice. Následně byl 
osloven architekt, který zpracovával celý 
územní plán obce schválený v minulém roce, 
aby začal pracovat na jeho změnách. Byla 
s ním uzavřena smlouva o dílo, která sta-
noví, že změny budou provedeny do 30.6. 
2021, předány pořizovateli (MěÚ Litomyšl) 
k následnému připomínkování a čistopis 
bude zhotoven do čtyř týdnů od pokynů 
pořizovatele. Cena díla byla stanovena 
na 79 860 Kč.
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Připravuje se výběrové 
řízení na stavbu 
komunitního centra
Pokračují přípravy na stavbu komunitního 
centra v sousedství autobusového nádraží. 
Zastupitelstvo na posledním zasedání 
schválilo zadávací podmínky pro vypsání 
výběrového řízení na dodavatele stavby, které 
bude administrovat firma M Projektcz s.r.o. 
Zastupitelstvo schválilo komisi na otevírání 
obálek a hodnotící komisi. Předpokládá se, 
že do poloviny dubna bude vybrán dodavatel 
stavby. Stavba komunitního centra by měla 
být dokončena do konce října příštího roku. 

Z jednání rady 
a zastupitelstva obce
• Zastupitelstvo obce schválilo a podepsalo 
smlouvu s Pardubickým krajem o poskytnutí 
finančního příspěvku na Domov pro seniory 
ve Sloupnici. V letošním roce by domov 
měl získat příspěvek 19,1 miliónu korun. 
Je to podstatně více než v minulém roce. 
Důvodem zvýšení příspěvku je registrace 
domova s tzv. zvláštním režimem a regist-
race odlehčovací péče. Díky tomu se domovu 
zvýší příjmy proti minulému roku téměř 
o pět milionů korun. Ani to ale není důvod 
k velkému optimismu, protože domov kvůli 
nemoci COVID-19 stále „bojuje“ s obsazením 
maximálního počtu lůžek. Neobsazená lůžka 
nepřinášejí finanční prostředky. Snad se 
situace s nemocí uklidní a situace v domově 
se brzy stabilizuje.
• Na zastupitelstvo obce byl adresován poža-
davek na finanční příspěvek od spolku TOU-
LEC Budislav ve výši 4 000 Kč na vybudování 
venkovního přístřešku. Tento spolek pořádá 
v létě tábor pro děti, jehož účastníky jsou 
i děti ze Sloupnice. Zastupitelstvo rozhodlo 
poskytnout spolku kulatinu v množství cca 
3 m3.
• Mateřská škola ve Sloupnici je zapojena 
do projektu MAP Litomyšlsko, na základě 
kterého může obec čerpat různé dotace. 
Z tohoto programu čerpala obec v roce 2019 
téměř čtyři miliony na rekonstrukci mateř-
ské školy. Dále je možné z tohoto projektu 
přispět na rekonstrukci školkové zahrady. 

Rada obce v této souvislosti pověřila Společ-
nost pro zachování biodiverzity z Vysokého 
Mýta, aby zpracovala návrh úpravy zahrady. 
Společně s ním bude podána žádost o při-
dělení dotace. Návrh počítá s rozšířením 
zahrady směrem k potoku. Realizace úpravy 
by měla proběhnout v příštím roce.
• V minulém roce se začal vypracovávat pro-
jekt na další odkanalizování obce za zhruba 
1,7 milionů korun. Tři dílčí projekty již byly 
vypracovány a uhrazeny. Začátkem letošního 
roku vypsalo ministerstvo životního pro-
středí dotační titul na zhotovení projektu pro 
stavbu kanalizace s možností získat finance 
na úhradu až 90 % způsobilých výdajů. 
Na základě projektu vypracovaného firmou 
M Projektcz s.r.o. z Ústí nad Orlicí a podané 
žádosti, nám bylo ze Státní fondu životního 
prostředí ČR zasláno rozhodnutí o poskytnutí 
dotace ve výši 1,3 milionů korun. Projekt 
kanalizace musí být hotov do 31. ledna 2022.
• Koncem března byly opět po obci rozvezeny 
kontejnery na bioodpad na obvyklá místa. 
Žádáme občany, aby do kontejneru nedávali 
věci, které tam nepatří. Větve z ořezu stromů 
a náletové dřeviny, pokud možno, likvi-
dujte prosím sami. Kontejner je možné na 
objednání přistavit na místo určení, ale je to 
zpoplatněno částkou 400 Kč na kontejner. 
• Od 24. března je kromě sobotních dopole-
dní (od 9 do 12 h) otevřen sběrný dvůr i každou 
středu od 16 do 18 hodin. Dáváme tak možnost 
lidem, aby co nejvíce odpadu dováželi do sběr-
ného dvoru a nehromadili ho u kontejnerů 
na sběrných místech. 

Informace 
pro cestující vlakem
V květnu začne modernizace železničního 
koridoru mezi Ústím nad Orlicí a Brandý-
sem nad Orlicí. Stavba si vyžádá řadu výluk 
a změn jízdních řádů. Už od 6. dubna jsou 
dálkové vlaky z Prahy do Brna odkloněny přes 
Havlíčkův Brod, upravené jízdní řády se týkají 
i dalších spojů mezi Prahou a Moravou. 
Od 4. května budou všechny regionální vlaky 
mezi Chocní a Českou Třebovou nahrazeny 
autobusy. První fáze této výluky je plánována 
do 4. prosince 2021.

↘ josef škeřík, starosta obce
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Velmi rychle uplynula čtvrtina roku 2021, dovolte mi krátce shrnout, co se změnilo ve 
sloupenském Domově pro seniory. Můžeme konstatovat následující. 

 Daří se zvládnout epidemiologickou situaci, máme proočkovány všechny klienty, kteří proje-
vili zájem o očkování a u nichž toto dovolil jejich zdravotní stav. Velké poděkování patří pracov-
níkům Litomyšlské nemocnice za proočkování i zástupcům Pardubického kaje, zejména panu 
Ing. Flégrovi, za rychlou a efektivní pomoc s organizací očkování. A ačkoliv jednotlivá onemoc-
nění nebo karantény nepříznivě zasahují do činnosti organizace, díky úsilí všech pracovníků 
jsou všechny činnosti plně zajištěny a věřím, že v brzké době bude opět možno povolit návštěvy 
klientů.
 Finanční výsledky naznačují, že při zachování trendu prvých tří měsíců roku by existence 
Domova neměla znamenat tak značnou finanční zátěž pro obec jako zřizovatele. Na účet 
Domova byla připsána první část očekávaného vyrovnávacího příspěvku (dotace) z Pardubického 
kraje v plánované výši, zatím nižší než plánovaný počet klientů se daří kompenzovat úspornými 
opatřeními. Pozitivní je, že se objevují prví zájemci o nově zavedenou odlehčovací službu. Další 
opatření vedoucí k posílení finanční stability jsou ve fázi přípravy.
 K vybalancování finanční situace přispělo snížení počtu pracovníků o pět procent, navíc od 
dubna dojde k posílení pracovníků v přímé péči o dva zaměstnance oproti snížení na vedoucích 
pozicích.
 Smluvně ošetřena je příprava žádosti o dotaci na rekonstrukci vedlejšího objektu, žádost bude 
připravena Centrem evropského projektování, a.s. za využití projektu připravovaného společ-
ností KIP, s.r.o Litomyšl. Náklady na projekt nese vlastník budovy, Kongregace Milosrdných 
sester sv. Karla Boromejského.
 Rád bych touto cestou poděkoval všem, kdo nejrůznějším způsobem pomáhají a podporují 
nás v naší činnosti. K uvedení všech jmen a adres tento článek nestačí, dovolte mi alespoň podě-
kovat žákům a učitelům ZŠ Ústecká z České Třebové za velikonoční dárečky a dekorace, zaměst-
nancům firmy Red Hat Czech, s.r.o za zánovní výpočetní techniku a se zpožděním i členům 
golfového klubu UNO za finanční příspěvky.
 Za další tři měsíce Domov čeká kromě jiného další skládání účtů obci i kraji. Pokud se podaří 
zachovat trend nastavený od začátku roku, věřím, že bude ve stejném duchu, v jakém se vyvíjelo 
prvé čtvrtletí. 

↘ RNDr. Dušan Raček, MBA 
ředitel

Na 
prvém 

milníku 
roku
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FOTBAL V ROČNÍKU 
2020/2021
Co se týče amatérského sportu, mnoho se 
toho od našeho minulého článku nezmě-
nilo. Stejně jako se nedohrála loňská jarní 
část, nedohrála se ani podzimní část nového 
ročníku fotbalových soutěží. Podobná situace 
nastala i teď v novém roce. Jako v ostatních 
sportech, ani v amatérském fotbale se nic 
neděje. Momentálně, z důvodu zákazu opou-
štění okresů, trénují hráči individuálně, 
aby v případě příznivých změn byli schopni 
být konkurenceschopní. Pokud se soutěže 
rozběhnou, dohraje se nejdříve podzimní 
část, a dále se uvidí. Krajské soutěže měly 
být zahájeny v polovině března. Z toho je více 
než pravděpodobné, že celé soutěže budou 
jen stěží dohrány.
 Pojďme se však ohlédnout do doby, kdy 
všechno fungovalo skoro normálně, tedy 
na začátek sezóny.
 Mužům se začátek podzimu vůbec nevy-
dařil. Po pěti kolech jsme měli pouhých pět 
bodů. Naštěstí, jak už to u nich bývá dobým 
zvykem, v dalších zápasech došlo k výraz-
nému zlepšení. Bohužel bylo to právě v době, 
kdy se začalo mluvit o nových opatřeních, 
a soutěže byly přerušeny. Muži tedy nakonec 
přezimovali na průběžném desátém místě 
s bilancí pět vítězství a pět proher. Uklidňu-
jící je, že na čelo tabulky máme menší ztrátu 
než náskok na její konec.
 O poznání lépe jsou na tom dorostenci, 
kteří hrají ve společném mužstvu s Němči-
cemi. Celou dobu podávali kvalitní výkony 
a zaslouženě jsou zatím na třetím místě 
s malou ztrátou na první místo. Čelo tabulky 
je však hodně vyrovnané. Soutěž dorostu 
byla přerušena také po desátém kole.
 V současném stavu a čase nemůžeme 
našim fanouškům slíbit, kdy se opět setkáme 
na našich zápasech. Doufáme, že pokud se 
situace zlepší, znovu si najdou cestu na hři-
ště. Může se však klidně stát, že to bude až 

na podzim. O aktuálních informacích jsme 
dostatečně informovaní, a tak předpoklá-
dáme, že vám případné změny neuniknou.
Přejeme pevné zdraví v této nelehké době 
a těšíme se na Vaši podporu!

↘ za SK Sloupnice Radovan Jiskra

OKRASNÁ ŠKOLKA STRAKOV

OD POLOVINY BŘEZNA V PRODEJI OVOCNÉ DŘEVINY A RŮŽE
JARO 2021

- ovocné stromky, bobuloviny, růže
- široký sortiment okrasných dřevin do zahrady

VLASTNÍ PRODUKCE NEBO OD PŘEDNÍCH ČESKÝCH ZAHRADNÍKŮ

PO-PÁ od 7:00 do 17:00
SO od 8:00 do 11:30

Strakov 22, 570 01, Litomyšl

www.ars-vavrin.czars-skolkastrakov@centrum.cztel.:461 639 001

↓  I N Z E R C E

Prázdné tribuny 
čekají na hráče i diváky.
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Místní spolek Českého červeného kříže připravil ve spolupráci se Střediskem 
volného času Litomyšl vycházkové trasy pro děti i jejich rodiče. Na cestách 
jsou rozmístěné cedule se zábavnými úkoly, kvízy a informacemi. Mapy 
a informace o trasách naleznete také na obecních internetových stránkách 
a v prodejnách. Cedule zůstanou na trasách po dobu několika týdnů. 
Přejeme vám hezké zážitky na procházkách po Sloupnici a jejím okolí! 

Budu ráda, když mi dáte vědět, jak se vám procházky líbily, nebo když mě 
upozorníte, že jsou třeba některé informace na jednotlivých trasách 
poškozené, abychom je mohli dát do pořádku.

↘ Pavla Škeříková, tel. 724 210 198, paja.d@centrum.cz

Trasa 1: Hádej, hádej, hádači (zvířata a rostliny)
Trasa 2: Hádej, hádej, hádači (pohádky)

Během cesty nalezneš dvojice karet. Na přední straně je v hádance schován název, například 
města, pohádky, pohádkové bytosti, rostliny, předmětu nebo zvířete. Poznáš, co je schováno 
v hádance? Tato procházka vyzkouší tvou hlavičku. Hádanky na sebe nenavazují, proto si můžeš 
projít třeba jen část trasy. Pod každou kartičkou se skrývá správná odpověď. Vydrž to a kartičku 
neotáčej hned, ale vyzkoušej, na kolik hádanek během cesty dokážeš odpovědět.

Trasa 3: Pro prťata

Během cesty najdeš kartičky s úkoly, které je třeba splnit. Někde správnou odpověď najdeš otoče-
ním kartičky s řešením, jindy ti pomůže tvůj doprovod. Tato procházka vyzkouší, jak umíš pozná-
vat svět kolem nás a možná se zdokonalíš v některých dovednostech (třeba zavázat si tkaničku, 
pojmenovat obrazce).

Trasa 4: Velikonoce

Po cestě najdeš karty s velikonoční tematikou doplněné o zábavné úkoly.

Projděte se 
po zábavně poznávacích 
trasách ve Sloupnici 
a jejím okolí
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Zemědělství 
je moje životní téma
OLDŘICH VAŠINA bezesporu patří mezi nej-
výraznější místní osobnosti posledních desetiletí. 
Dlouhá léta stál v čele zemědělského družstva, 
působil v dalších zemědělských, mysliveckých či 
kynologických funkcích na regionální i celostátní 
úrovni, udržoval styky s významnými osobnostmi 
své doby. Zároveň byl 43 let hospodářem myslivec-
kého sdružení Březina. A právě jako za myslivcem 
jsem s ním přišel pořídit rozhovor. Ovšem, kdo 
ho znáte, víte, že si dokáže prosadit svou. „Radši 
bych mluvil o zemědělství, pro mě je družstvo pod-
statná část života,“ sdělil mi, sotva jsme usedli 
do pergoly mezi lovecké trofeje. Takže než jsem se 
nadechl k první otázce o myslivosti, už jsem měl 
nahraný asi hodinový záznam vyprávění o jeho 
životě v zemědělství. Ale na tu myslivost nakonec 
taky trochu došlo.

 Začněme tedy zemědělstvím. Směřoval 
jste k němu od malička?

 Po základní škole jsem chtěl na lesárnu, ale 
sloupenští komunisté mi k tomu nedali sou-
hlas. Byli jsme kulaci, táta byl kvůli tomu 2× 
zavřený. A tak maminka za mě podepsala 1.9. 
1960 členskou přihlášku do družstva, abych 
se dostal alespoň na zemědělské učiliště do 
Vysokého Mýta. Po roce se za mě přimluvila 
moje třídní učitelka ze základní školy, paní 
Kurzová, abych se mohl přihlásit na opravá-
renské učiliště do Králík. Podmínku bylo, že 
budu v učilišti dělat předsedu Českého svazu 
mládeže, který se ve škole zakládal, aby na 
mě s mým původem nemohli. Po závěrečných 
zkouškách jsem nastoupil jako opravář do 
dílen u Benešových. Od roku 1960 byl předse-
dou JZD Ing. Trnka, který mě přesvědčil 
k pětiletému dálkovému studiu na „zetešce“ 
v Litomyšli. Po složení maturity mě doporučo-
val další studium na VŠ zemědělskou v Brně. 
Nechtělo se mi, ale přihlášku jsem v roce 1976 
podal a v roce 1981 úspěšně promoval v oboru 
Provoz a ekonomika zemědělství. 
 Když se v roce 1976 sloučila JZD Dolní 
a Horní Sloupnice, byl jsem z opraváře pře-
řazen do funkce agronoma ve středisku H. 

Sloupnice. Měl jsem na starosti zakládání 
a sklizeň plodin, mechanizaci a modernizaci 
zemědělství. Významnou investiční akcí ve 
druhé polovině 80. let byla výstavba nových 
dílen. V té době bylo celostátně vše pláno-
váno a limitováno bilančními příděly.  Jako 
palivo do dílen byly přídělem určeny „méně 
hodnotné uhelné prachy“. Uvědomil jsem 
si následný průšvih zakouřené a zaprášené 
Sloupnice a se spolupracovníky jsme začali 
uvažovat o změně topiva na plyn, obzvláště 
když za Kornicemi vedl dálkový plynovod. 
Jak se k němu dostat? Pomohl mi již zemřelý 
pan Novák, který řídil výstavbu a šéfoval 
družstevní bramborárně. Pozval mě k jednání 
s úředníky státní plánovací komise, kteří na 
místě posuzovali požadavky na dovybavení 
bramborárny mechanizací. Nové známosti 
mě stály několik lahví slivovice ze sklepa a od-
střel srnce v našem sdružení, nejenom zís-
kání souhlasů na přívod a odběr plynu, ale 
i mnoho dalších bilancí na běžně nedostup-
nou mechanizaci. Bilance na plyn nám neza-
ručila dodávky trubek na plynovod, které jsme 
zajistili mimořádným nákupem z nových 
známostí ve válcovnách v Chomutově a Vítko-
vicích. Když jsme nové dílny s přípojkou plynu 
do Sloupnice v roce 1989 kolaudovali, museli 
jsme dle tehdejších nařízení náklady na 
přípojku plynu bezplatně převést do majetku 
státních plynáren, což nám následně neu-
možnilo vlastními odpisy nákladů využít jako 
zdroj dalších investic. Tyto problémy jsem 
řešil již jako předseda družstva zvolený na 
Výroční členské schůzi v únoru 1990.
 Jak vypadala transformace družstva  

na začátku 90. let?
 Při násilném zakládání družstev v 50. letech 
byl všechen majetek převzatý od zemědělců 
družstvem zapsán na list vlastnictví každého 
člena v tehdejších cenách jako splatná 
investiční zápůjčka. V počátku 70. let byl 
z výsledku hospodaření tento majetek z 80 % 
všem vyplacen, 20 % zůstalo jako nedělitelný 
fond v družstvu. 
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 Transformace počátku 90. let spočívala 
v tom, že všechen stávající majetek druž-
stva byl oceněn a rozdělen mezi „opráv-
něné osoby“, podle výše vkladů, za užívání 
pozemků a pracovní účast ve družstvu na 
majetkové podíly. Tyto podíly musely být 
naturálně nebo finančně vypořádány nově 
začínajícím zemědělcům, nebo mohly být 
jako členský vklad vloženy do transformova-
ného družstva. Bylo to neuvěřitelně složité 
a těžké rozdělovat majetek složený ze staveb, 
cest, mechanizace, zvířat a zásob. Družstvo 
toto období přežilo díky naprosté většině opráv-
něných osob, které svůj majetkový podíl upsali 
jako členský vklad do družstva transformova-
ného 6. listopadu 1992. Nerad na tuto dobu 
vzpomínám jako na velmi složitou po lidské 
i ekonomické stránce. Největší důvěru jsem 
získal u velkých sedláků a vlastníků pozemků, 
kteří s naprostou většinou v družstvu pracují-
cích členů svůj vklad do družstva vložilo.
 Pokud vím, působil jste také v některých 

funkcích mimo družstvo…
 V prosinci 1989 po listopadové revoluci 
jsem byl za náš okres v Praze na sjezdu Svazu 
družstevních rolníků, vystoupil jsem tam 
s příspěvkem a v tu ránu jsem byl kandidát 
na nový obrozený výbor. Třináct let jsem pak 
dělal statutárního místopředsedu Zeměděl-
ského svazu České republiky, předsedou byl 
někdejší ministr zemědělství Jan Fencl. 
To byla doba, kdy jsem byl často v noci v kan-
celářích v Praze a přes den ve Sloupnici řídil 
družstvo. Členství ve svazu mi mnohokrát 
pomohlo, hlavně při transformaci družstva 
a poznávání zemědělství na zahraničních 
cestách ve Francii, Anglii, Izraeli, Spojených 
státech a dalších zemích.
 Čeho si z doby svého působení ve druž-

stvu zvlášť ceníte?
 Že jsme ustáli transformaci a udrželi živo-
čišnou výrobu ve výši chovaných zvířat před 
rokem 1990. Podařilo se nám zvýšit užitkovost 
krav z devíti litrů na dvacet dva litrů, v sou-
časnosti dojí krávy v průměru přes třicet tři 
litrů. Obměnili jsme stádo tradičních dojnic 
českého červeného skotu za vysoce užitkové 
holštýnky, které jsme pořídili nákupem 300 
jalovic na dotační program ozdravení stáda. 
Za svou práci jsem získal několik ocenění, 
třeba v roce 1996 od mezinárodního druž-
stevního svazu, které mi předával tehdejší 

předseda vlády Miloš Zeman spolu s fran-
couzským velvyslancem, nebo titul Manažer 
v zemědělském odvětví za rok 2003. Nejvíc si 
ale vážím titulu „Emeritní předseda Země-
dělského družstva Sloupnice“, který mi na 
Výroční členské schůzi v roce 2011 při odchodu 
do penze předali kolegové. 
 Praly se ve vás někdy role zemědělce  

a myslivce?
 To víš, že jo. Ale věřil jsem, že to jde 
dohromady. Mám velké výčitky, že se výrazně 
změnil charakter krajiny, že trpí a ubývá 
drobná zvěř, že styl velkoplošného hospoda-
ření přináší mnoho problémů, které jsem 
nedokázal odhadnout a dnes se složitě napra-
vují. Civilizační tlak na přírodu řeší mnohé 
jiné nejenom evropské země. Jako aktivní 
myslivec jsem alespoň prosadil vysazování 
remízků, ale ty pestrou krajinu nenahradí.
 Co považujete za svůj nejlepší úlovek?
 Největší radost jsem měl, když jsem ulovil 
škodnou, kterou jsem musel přelstít. Moje 
první liška byla na Velké straně v řepce při 
bažantím honu po vyhledání mojí první 
fenou krátkosrstého ohaře Lyrou z Křepel-
níka. Zažil jsem ještě výrovky – boudy, které 
sloužili k tlumení přemnožených predátorů. 
V boudě seděl myslivec, na bidle měl výra, 
na kterého škůdci jako vrány, straky útočili 
a myslivec je při tom lovil. Nelovila se káňata, 
i když její potravou byly i koroptve. Jenže těch 
tu bývalo dost. Jen ve Sloupnici se lovilo až 
osm set koroptví, zajíců čtyři sta, teď zajíce 
nelovíme už dvacet let, koroptev již není 
k vidění. Ale všechny úlovky převáží zážitky 
z pobytu v přírodě, pozorování zvěře, pohodě 
při posledních lečích a kamarádství.
 Sundal jste někdy prst ze spouště, když už 

jste měl zvíře na mušce?
 Mnohonásobně víckrát, než kolikrát jsem 
vystřelil. Až na výjimky jsem nikdy nestřelil 
srnce napoprvé, vždycky jsem si ho musel 
přečíst, vychodit a zjistit, jestli je lovný. Mám 
jich za život ulovených asi dvě stě. Ulovit 
srnu, na to musíš dorůst. Jednak ti to je líto 
a musíš taky poznat, jak je stará, velká, jestli 
není nemocná a pak teprve lovit. Užil jsem 
si mnoho sezení v dešti i v mrazu na posedu, 
čekal a prohlížel, než jsem zjistil, že z pozoro-
vané zvěře není co k ulovení, a šel jsem domů.
 Děkuji za rozhovor a k blížícím se pěta-
sedmdesátinám přeji vše nejlepší! ↘ mš
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SLOUPNICISLOUPNICI

POJĎME SI V DUBNU
SPOLEČNĚ UKLIDIT

Obec Sloupnice vyhlašuje měsíc duben měsícem úklidu obce a blízkého okolí. 
 

A proto si dovolujeme požádat občany, aby se v rámci zdravotní procházky či
výletu s dětmi do úklidu zapojili. 

 
Odpadky prosím sbírejte do igelitových pytlů. Zaměstnanci obce budou

odpadky pravidelně svážet. V případě zájmu o odvoz odpadu kontaktujte p.
Holomka, tel. č.736 522 746. 

 
Budeme moc rádi, pokud se při sběru odpadků vyfotíte a fotku s popisem

místa sběru zašlete 
na e-mail: katerina.sloupenska@gmail.com . 

Jako poděkování Vám pošleme certifikát ve formátu pdf s Vaším jménem. 
 

Navíc, pokud Vám při sběru pomohou děti, dostanete pro ně společně s
certifikátem  poukázku na drobnou odměnu. 

 
Moc děkujeme všem, kdo se zapojí a věříme, že si užijte spoustu zábavy.

 
 

Jak jsme se v roce 2020 podíleli 
na ochraně životního prostředí?
Díky svým obyvatelům se Sloupnice může za 
rok 2020 pochlubit sběrem starého elektra 
určeného ke zpětnému odběru a recyklaci 
o hmotnosti 10,76 t. Na každého obyvatele tak 
připadá 6,29 kg vysloužilých spotřebičů. Byla 
tím uspořena spotřeba elektřiny a produkce 
skleníkových plynů, celosvětově omezena 
těžba ropy a železné rudy, a recyklací se pokryla 
i část dodávek mědi nebo hliníku pro průmys-
lovou výrobu. Konkrétní přínos obyvatel vyčís-
luje Osvědčení o podílu na zlepšení život-
ního prostředí, které na základě dosažených 
výsledků vystavil kolektivní systém pro sběr 
a recyklaci vysloužilých spotřebičů Elektrowin.

Ing. Roman Tvrzník
předseda představenstva ELEKTROWIN a.s.

OBEC SLOUPNICE
2020 10 760

128,41

6 308,22

64 938,06

50

236

64 939

6 189,28

254

218,46

38 837

269,87

17 992

12.03.2021
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Informace ze ZD Sloupnice
Výroční volební členská 
schůze je úspěšně za námi
Letošní výroční volební členská schůze se 
konala vzhledem k přísným epidemiologic-
kým opatřením za mimořádných podmínek 
ve Smetanově domě v Litomyšli. Chtěli 
bychom poděkovat našim členům za jejich 
pochopení. I za této situace se schůze účast-
nilo 88 % členů – buď přímo fyzicky, nebo 
prostřednictvím zastupování plnou mocí. Ve 
volbách členové zvolili nové orgány družstva. 
Staronovým předsedou byl zvolen Ing. Jaro-
slav Vaňous, členy představenstva Oldřich 
Vašina ml., Václav Klička, Jaroslav Vencl, 
Ing. Vladimír Ondráček, Ladislav Chleboun, 
Jiří Fangl, Oldřich Dvořák ml., Jaroslava Fan-
glová, Ing. Vladimír Pavliš, Martina Páclová. 
Za členy kontrolní komise byli zvoleni Ing. 
Petr Beneš, Ing. Jan Vašina, Monika Vytla-
čilová, Pavel Chleboun, František Vaňous, 
Aneta Gajdošíková a Pavel Čapek. 

Čerpací stanice 
ve zkušebním provozu
V pátek 26. února jsme uvedli naši čerpací 
stanici pohonných hmot do zkušebního pro-
vozu. Rozjezd doprovázely „dětské“ nemoci, 
které se bohužel při takto technologicky 
složitých investičních akcích objevují. Nově 
nabízíme aditivovanou naftu Premium 
s přídavkem HVO, v průběhu dubna zahá-
jíme i prodej prémiové značky benzínu.

Jarní práce začaly, 
jaro je stále hodně stydlivé
Letošní jaro jako by se ostýchalo převzít 
vládu po zimě, která se nám, zemědělcům, 
svým průběhem docela líbila. Jarní práce 
jsme začali 26. února regeneračním hnoje-
ním ozimé řepky a obilovin. Od 3. března 
probíhá též produkční hnojení. 

Antigenní testování 
v našem podniku 
I v našem podniku jsme museli, v souvislosti 
s nařízením vlády, začít testovat zaměst-
nance antigenními testy. Naštěstí jsme 
dostali na startu další „hurá akce“ naší vlády 
„pár dnů života navíc“, a tak jsme se mohli 
vyrovnat jak s nedostatkem testů, jejichž 
cena se zpočátku blížila astronomickým 
částkám, tak i se zajištěním veškeré organi-
zace a logistiky testování. 

Pokračuje stavba mléčné farmy
Na Mléčné Farmě v Dolní Sloupnici pokra-
čujeme ve výstavbě budovy dojírny. Dokon-
čeno bylo obvodové zdivo a vnitřní příčky, 
položení střešní krytiny a podhledů, vnitřní 
betony, montáž oken a dveří. Společnost 
KAMÍR a Co spol. s r.o. zahájila montáž tech-
nologie dojírny. V našich dílnách vyrábíme 
přístřešek pro separátor kejdy.

Víte, že… 
podle statistik platebních karet utráceli lidé 
v prodejnách chovatelských potřeb s nástupem 
druhé vlny koronaviru o polovinu víc peněz než 
před rokem? Statistika uvádí, že nějaké zvíře 
mají doma dvě třetiny domácností a měsíčně 
za něj vydají přes 850 Kč. Nejčastěji mají lidé 
doma psa nebo kočku, v každé desáté domác-
nosti žijí rybičky a v každé dvacáté králík. 
Koronavirem způsobenou zvýšenou přítomnost 
svých pánů doma psi vítají, kočky obtěžuje 
a rybičkám to je jedno… Pokud je pravda, že 
teprve krize ukáže, jak na tom jsme, tak podle 
této zvířecí statistiky to není s námi tak zlé.

↘ Ing. Jaroslav Vaňous, předseda družstva
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Čemu věří křesťané?
Sloupenské Velikonoční zamyšlení 2021

V minulém vydání tohoto periodika jsme se zaměřili na otázku významu a smyslu kříže, která 
neoddělitelně patří k době postní. Den, který je zcela zvláštním způsobem spojen s uctíváním 
svatého kříže Kristova, je Velký pátek. Tento den je spojen s přísným postem, protože křesťané 
hluboce prožívají skutečnost, že vtělený Syn Boží zemřel potupnou smrtí zločince za všechny 
lidi, aby je smířil s Bohem. Tento den je zároveň jakýmsi středem Velikonočního Třídenní 
(Tridua), které mimo něj tvoří Zelený čtvrtek a Bílá sobota. Tyto názvy v češtině nedávají moc 
velký smysl, protože pocházejí ze starogermánských výrazů, ale označují události spojené 
s posledními dny a hodinami pozemského života Ježíše z Nazareta. Nejvýznamnějším momen-
tem Zeleného čtvrtku je ustanovení svátosti eucharistie – mše svaté – které má až do konce 
trvání současného světa připomínat a zpřítomňovat onu oběť Kristovu na vrchu Kalvárie (či 
Golgota – lebka) v blízkosti svatého města Jeruzaléma. Bílá sobota bývá označována dnem 
„velkého Božího mlčení“, neboť Král veškerého světa „usnul ve spánku smrti“, jak o tom píší 
někteří autoři prvních staletí křesťanství.
 Smrt a pohřeb člověka ovšem nejsou ničím neobvyklým v lidských dějinách, i když vždycky 
působí velkou bolest těm, kdo jsou onomu člověku blízcí. To, co je ryze křesťanskou zkušeností 
víry, je skutečnost, že v případě Ježíše z Nazareta se odehrály věci, které zcela přesahují jakouko-
liv dosavadní lidskou zkušenost. Křesťané, podobně jako Židé a muslimové (a možná i jiní věřící 
či hloubaví filozofové), věří, že svět stvořil Bůh (jako causa prima – první příčina) a že svět má 
určitý cíl (finalitu), kterou do něj Bůh vložil – onou finalitou je sám Bůh, protože nic menšího by 
obrovskou touhu člověka po štěstí a blaženosti uspokojit nemohlo. Specifikum křesťanské víry 
spočívá v jednoduchém tvrzení: „Ježíš je Pán (míněno Bůh)“. V tomto tvrzení se ovšem skrývá 
mnoho dalšího: Ježíš z Nazareta je vtělený Bůh, Spasitel, který zemřel na kříži na Golgotě 
a který je živý, protože vstal z mrtvých.
 Jinými slovy, obsah Velikonoční víry křesťanů lze shrnout větou: „Pán vpravdě z mrtvých 
vstal!“ Uvěřit ovšem takové věci není jednoduché pro nikoho. Nebylo to jednoduché ani pro 
samotné učedníky. Když jim ženy, které chtěly pomazat jeho mrtvé tělo, sdělily, že v hrobě není 

a že viděly i anděly, kteří jim řekli, že je živý, tak jim učedníci 
nevěřili. Jan a Petr se museli proběhnout ke hrobu, aby se o tom 
přesvědčili. Ani ostatní jim nevěřili, dokud se jim Ježíš nezjevil 
jako živý. Známý je příběh o Tomášovi, který dal zcela zřetelně 
najevo, že žádnému povídání a svědectvím nehodlá uvěřit, dokud 
se sám nepřesvědčí. O několik let později potřeboval podobné 
svědectví i svatý Pavel z Tarsu, aby se stal Kristovým učedníkem.
     Vzkříšený Kristus se určitě nezjeví všem. Většina věřících se 
musí spolehnout na svědectví těch, kdo se s ním setkali. Tato víra 
není iracionální – neodporuje zákonitostem našeho rozumu – 
spíše je přesahuje a samotný rozum zdokonaluje.
     Kéž tyto úvahy přinesou alespoň trochu světla, naděje a radosti 
do Vašich životů v této době, která nám z čistě pozemského 
pohledu na svět nic podobného nenabízí a nabídnout ani nemůže. 

↘ P. ThLic. RNDr. Tomáš Reschel, Ph.D., farář
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Vzpomínky na zemřelé osobnosti
Život je pomíjivý a smrt si nevybírá. 4. února opus-
til naše řady člověk, který byl dlouhá léta spojen se 
sportovním životem v obci. Tento den zemřel pan 
MIROSLAV NOVÁK, dlouholetý člen turistického 
oddílu ve Sloupnici a jeden ze zakladatelů dnes už 
tradiční turistické akce Sloupenskými lesy. 
Bez turistiky si ho asi nedokáže nikdo představit. 
Připravil pro nás spoustu výletů, na které se neza-
pomíná. V pozdějším věku se věnoval jednodenním 
výletům pro starší osoby, ale i ty si našly spoustu 
příznivců i mezi mladší generací i dětmi. Měl je 
vždy perfektně připraveny. Předem si vše objel 
a objevil pro nás místa v blízkém okolí, o kterých 
jsme mnohdy ani nevěděli. Pro zviditelnění místa 
v lesích u sv. Antoníčka pořádal vždy druhou neděli 
v červnu pravidelná setkání pod názvem „Setkání 
lidí dobré vůle“, kterého se zúčastnili občané 
i z okolních vesnic. Akce se dostala i do turistického 
kalendáře v České republice. Na jeho oblíbeném 
místě se v roce 2009 zasadil o stavbu kapličky, která 
byla druhou neděli v červnu vysvěcena. V přilehlé 
přístřešku „provozoval“ samoobsluhu na občerst-

vení zmoženým turistům. Bohužel vlivem vandalů, kteří kasičku několikrát vykradli, s touto 
činností přestal. 
Nevěnoval se jenom turistice, ale byl činný i v místním fotbalovém oddíle, kde trénoval žáčky 
a mnozí si ho pamatují i s píšťalkou jako rozhodčího fotbalových utkání.
Nesmíme zapomenou ani na jeho pracovní činnost, když byl dlouhá léta školníkem ve zdejší 
základní škole. 

Mnozí jste si jistě všimli, že na budově obecního úřadu byl začátkem března vyvěšen černý pra-
por. Někteří jste volali nebo se zajímali, z jakého důvodu. 5. března zemřel dlouholetý pracovník 
stavebního úřadu ve Sloupnici pan JIŘÍ ANTL. 
Pan Antl pracoval na stavebním úřadu od dubna 1998 až do listopadu 2018. Nebyl to jen strohý 
úředník, který vyžadoval horu papírů, ale byl to člověk, který se snažil lidem vyhovět a poradit, 
jak splnit veškeré přepisy a nařízení, a lidi příliš neobtěžovat. Snažil se všemožně lidem vyjít 
vstříc a nikdy neměl to srdce nakázat lidem demolici „černé“ stavby, ale vždy našel cestu, jak již 
postavenou stavbu zlegalizovat. Důkazem jeho velkorysosti je i to, že za dvacet let působnosti 
na stavebním úřadu ve Sloupnici neřešil krajský úřad žádnou stížnost na jeho rozhodnutí. 
Pokud se jednalo o velké stavební akce, které byly částečně na hranici se sousedními stavebními 
úřady (rybník v Končinách, fotovoltaika ve Voděradech), vždy to raději Krajský stavební úřad 
v Pardubicích přidělil do Sloupnice, protože si úředníci byli jistí, že povolení proběhne bez potíží. 
V panu Antlovi jsem měl v nástupu do funkce starosty velkou oporu i učitele. Dokázal mi v těžkých 
situacích poradit a vést tak, aby bylo rozhodování spravedlivé a vyhovovalo jak úřadu, tak občanovi. 

V tak krátké době odešli dva lidé, kteří pro Sloupnici hodně vykonali. 
Věřím, že na oba budeme v dobrém vzpomínat. ČEST JEJICH PAMÁTCE. 
  
↘ josef škeřík, starosta obce

Odešel jsi, jak si to osud přál,
v našich srdcích a vzpomínkách

zůstáváš dál.

 
Děkujeme všem přátelům, 

známým a sportovcům za projevenou 
soustrast k úmrtí našeho milovaného 

manžela a tatínka 

Miroslava Nováka
manželka Zdislava Nováková

a děti s rodinami
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